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DELEGACIJA PRIVATNOG I JAVNOG SEKTORA IZ ISTRE U POSJETU 
INSTITUCIJAMA U SJEDIŠTU EU-a 

U Bruxelles se ne ide po novce nego s idejama kako pomoći EU-u 

U našoj javnosti često se pogrešno percipiraju EU-fondovi kao laki novac koji samo čeka 
da ga se pobere. To uopće nije tako. Unija troši svoj novac na financiranje prioritetnih 
politika, a javni i privatni sektor zemalja članica je tu da im pomogne provesti te ideje 
kroz projekte koji će donijeti dodatnu vrijednost za pojedine segmente razvojne politike, 
rekla je Martinovi ć, direktorica predstavništva HGK-a 

 

Delegacija privatnog i javnog sektora iz Istre 
prošlog je tjedna boravila u Bruxellesu. Središnji 
dogañaj višednevnog studijskog putovanja bio je u 
petak, 3. travnja, kada je istarska delegacija 
prezentirala svoje potencijale i proizvode 
predstavnicima raznih institucija koje imaju sjedište 
ili predstavništvo u Bruxellesu. Iz Istre su došli 
AZZRI, Agrolaguna, Obrt Milena, Marimirna, 
Pjenušci Peršurić, Trapan Vina i Zigante Tartufi, a 
fažanska Turistička zajednica se predstavila 
sardelama. 
Dan ranije se istarska delegacija imala prilike 
upoznati s načinom rada niza institucija u kojima im 
je organizirano predavanje. Prvi dan posjeta, 1. travnja, bio je rezerviran za upoznavanje rada 
predstavništva Hrvatske gospodarske komore (HGK) u Bruxellesu koje je bilo domaćin 
posjeta i zajedno s pulskom Županijskom komorom organiziralo ovaj posjet. 

Više od 70 posto gospodarskih zakona 

Predstavništvo u Bruxellesu je otvoreno 2000. godine, a tek se prije nekoliko godina preselilo 
u novu reprezentativnu zgradu ispred koje je park i malo jezero te se nalazi tik do svih 
najvažnijih europskih institucija. Vode je isključivo žene iz svih krajeva Hrvatske, a prije 
istarske delegacije priredile su prezentaciju i radionicu HGK-a ŽK-a Varaždin i Instituta 
Ruñer Bošković te organizirale poslovne susrete hrvatskih gospodarstvenika. I prilikom 
posjeta istarske delegacije HGK-a iz Hrvatske su došle žene: potpredsjednica HGK-a Vesna 
Trnokop Tanta i predsjednica Županijske komore Pula Jasna Jaklin Majetić. Ondje je bio i 
istarski župan Ivan Jakovčić. 
Dragica Martinović, direktorica predstavništva objasnila je istarskoj delegaciji da se u 
hrvatskoj javnosti često pogrešno percipiraju EU-fondovi kao laki novac koji samo čeka da ga 
se pobere. 
- To uopće nije tako, važno je imati na umu da Unija troši svoj novac na financiranje 
prioritetnih politika, a javni i privatni sektor zemalja članica je tu da im pomogne provesti te 
ideje kroz projekte koji će donijeti dodatnu vrijednost za pojedine segmente razvojne politike 
u EU-u. U Bruxelles se ne ide po novce nego s idejama kako pomoći EU-u u realizaciji 
zacrtanih ciljeva. S obzirom na to da se kroz europske fondove troše novci europskih poreznih 

 

 



obveznika procedura natjecanja je komplicirana, rekla je Martinović koja je istaknula zašto je 
od velike važnosti da hrvatske institucije budu prisutne u Bruxellesu. 
- To je trostruko diplomatsko predstavništvo jer je tu sjedište Kraljevine Belgije, NATO-a i 
EU-a. U Bruxellesu radi 4.000 NATO-ovih zaposlenika i 40.000 zaposlenika EU-a, potom 
10.000 lobista, a djeluje 550 regionalnih, korporativnih i stručnih predstavništva. Grad je 
važan jer se tu donosi više od 70 posto zakonodavstva obvezujućeg za gospodarski sektor. 
Potom, godišnje se redistribuira više od tri četvrtine proračuna EU-a koji je lani iznosio 129 
milijardi eura. Najviše tog novca, 45 posto, odlazi na održivi razvoj koji podrazumijeva 
povećanje konkurentnosti europskog gospodarstva te kohezije meñu regijama. Trećina se 
izdvaja za poljoprivrednu i prehrambenu politiku, a 11 posto za ruralni razvoj, ribarstvo i 
okoliš, zaključila je Martinović iznoseći s hrvatske perspektive važnost prisustva u 
Bruxellesu. 

Tko to pohodi Ured Istarske županije 

Jedna od zanimljivosti ovog studijskog putovanja je bila to što se istarska delegacija mogla 
upoznati s razmišljanjima o radu u Bruxellesu i s ostalim institucijama koje tu djeluju. Jasna 
Ognjanovac, zamjenica šefa pri Misiji Republike Hrvatske u Bruxellesu pohvalila je ondašnji 
Ured Istarske županije. Rekla je da je Ured vrlo aktivan i da su se njihovi ljudi dobro 
povezali, a dodala je i da je bila na raznim dogañanjima u tom Uredu i da je primijetila da su 
došli i značajni ljudi iz predstavništva europskih regija, iz Europske komisije te raznih tijela 
europskih institucija koji su zaduženi za proširenje EU-a, odnosno za rad Hrvatske. 
No, tijekom ovog studijskog putovanje nije bio predviñen posjet Uredu Istarske županije, ali 
jest uredu talijanske pokrajine Friuli-Venezia Giulia koja ima ured u istoj zgradi. Direktor tog 
Ureda Giorgio Perini rekao je da je u Italiji percepcija da njegov i drugi uredi u Bruxellesu 
nemaju smisla i da ih treba ukinuti jer troše novac, a ionako su sve informacije dostupne na 
internetu i do njih se može doći i bez Ureda. 
- No, prava je istina da ako idete tražiti informaciju putem interneta dobit ćete ih previše i 
izgubit ćete se u tome. Mi koji smo u Bruxellesu saznamo stvari i prije nego što doñu na 
internet i, dakako, prije nego takve odluke budu donesene. Stoga je naš zadatak da 
primijetimo neke stvari prije nego što budu objavljene, odnosno još tijekom njihovog 
sastavljanja. Bit prisustva u Bruxellesu za regije čije zemlje nisu članice EU-a je u tome da se 
te regije mogu pripremiti za Uniju i da budu pripremljenije od njihovih matičnih država. 
Nadalje, imaju priliku reći što im se ne sviña u predloženim zakonima iako njihove zemlje 
nisu članice EU-a, zaključio je Perini. Upitali smo ga u čemu se sastoji suradnja Ureda 
njegove regije i ostalih koje djeluju u istoj zgradi, a gdje je smješten i Ured Istarske županije. 
Odgovorio nam je da često zajedno organiziraju dogañaje te koriste istu dvoranu za sastanke. 
 

Prekalj: Istarsko govedo će dobiti oznaku geografskog podrijetla 

Prilikom jednog izlaganja u uredima talijanskih regija u Bruxellesu Gracijano Prekalj, 
direktor AZRRI-ja najavio je da radi na tome da istarsko govedo bude četvrta podolska 
pasmina u EU-u koja će dobiti oznaku geografskog podrijetla koju su prije nje dobile tri 
talijanske pasmine: chianina, romagnola i marchigiana. Takoñer, rekao je da postoje svi 
preduvjeti da se to postigne i da će na taj način ući u krug pasmina koje su se ranije 
dokazale. Najavio je da će s istarskim govedom prvi put nastupiti na kongresu podolskih 
pasmina koji se ove godine održava po peti put i to 9. srpnja u Materi. 
 

 
 



Ropac uči kako pripremiti domaće gospodarstvo za EU 

Puljanka Lahorka Ropac iz Sektora za trgovinu i Centra za kvalitetu pri HGK-u ŽK-u Pula 
stažira u Bruxellesu od lipnja prošle godine. Kaže da se prijavila na interni natječaj HGK-
a jer je željela steći nova iskustva u procesu približavanja EU-u i pogotovo u dijelu 
gospodarstva. 
 
- U Bruxellesu planiram boraviti godinu dana i do sada sam se imala prilike upoznati s 

radom EU-institucija. Prisustvovala sam raznim dogañanjima, radionicama i seminarima 
koje su organizirale druge države i regije, a o dobivenim saznanjima informirala sam 
središnjicu HGK-a u Zagrebu, veli Ropac koja dodaje da joj je najinteresantnije iskustvo 
bilo praćenje sjednice poduzetnika u Europskom parlamentu prilikom obilježavanja 50. 
godišnjice Udruženja europskih gospodarskih komora. Po povratku u Pulu očekuje da će 
raditi na pripremanju domaćeg gospodarstva za tržište EU-a, a stečeno iskustvo u 
Bruxellesu bit će joj od velike koristi. 
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